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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 16 DE MARÇ DE 2015 
 
Data:  16 de març de 2015 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00 hores 
Fi:   21,15 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia             
16 de febrer de 2015), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ PRESSUPOST MUNICIPAL 2015.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 de gener de 2015, que deia: 
 
“El Batlle-President d’aquesta Corporació, conformement amb el que disposen els 
articles 112  i 90 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, 
i també l’art. 162 i següents del R.D.Legislatiu 2/2004, 5 de març (TRLRHL), ha 
procedit a elaborar el Projecte de Pressupost d’aquesta Corporació, per a l’exercici de 
2015. 
  
En la confecció de l’esmentat Projecte de Pressupost s’han tingut en compte tots els 
antecedents indispensables, tant pel que fa a despeses que obligatòriament té a 
càrrec seu la Corporació, com a ingressos, els quals han estat calculats conformement 
amb els rendiments dels exercicis anteriors. 
  
El passat dia 15 de desembre, l’Ajuntament Ple, en la seva sessió ordinària, va 
rebutjar l’aprovació del Pressupost Municipal per a l’exercici 2015. 
 
Per tot això aquest batllia proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 
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1r.- Aprovar inicialment el Pressupost Municipal per a l’exercici de 2015, que apareix 
anivellat per un import de  1.272.972,- €. 
 
2n.- Aprovar la Plantilla del Personal que es preveu en l’esmentat Pressupost. 
 
3r.-  Aprovar el Projecte de les Bases Generals d’Execució del Pressupost. 
 
4rt.- Exposar el públic el Pressupost Municipal, juntament amb les Bases d’Execució i 
Plantilla del Personal, durant el termini de 15 dies hàbils, tant en el Tauler d’Anuncis 
com en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
5è.-Aquest acord aprovatori serà considerat com a definitiu si no es produeixen 
reclamacions en contra durant el termini d’exposició pública i entrarà en vigor dins 
l’exercici a què es refereix, una vegada que s’hagi complit el que disposa l’article 112.3 
de la Llei 7/85 de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, i també l’art. 169  
del RD Legislatiu 2/2004, 5 març (TRLRHL). 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir,  del grup muni cipal PSM-EN,  es va manifestar 
que el seu grup es reiterava amb l’exposat a la ses sió anterior i que es transcriu a 
continuació:  
“1r. El PSM-EN vol remarcar i fer constància que el batle de Llubí presenta el mateix 
pressupost, sense canviar una coma, i sense haver fet cap tipus de propòsit o canvi en 
l’actitud prepotent i sectària de l’equip de govern demostrada fins ara.  Ben al contrari, 
aquesta actitud es veu reafirmada en la contesta de Batlia realitzada a les preguntes per 
escrit formulades pel PSM que s‘han vist avui a Ple. 
 
2n. No hi ha, per tant, el més mínim canvi que justifiqui variar el posicionament del grup 
del PSM.  A hores d’ara, segueix existint una absoluta manca de confiança en l’equip de 
govern, basada en la deslleialtat, l’incompliment d’acords de Ple i dels acords de 
pressuposts anteriors. 
 
3r. El PSM reitera i reafirma la seva argumentació presentada en el posicionament de 
l’anterior Ple i que ha quedat reflectida en l’acta de la sessió. 
 
Davant aquesta situació el nostre grup municipal tornà a votar en contra d’ aquest 
pressupost 2015  i desisteix d’esmenar-lo en profunditat mentre el batle de Llubí no sigui 
capaç de presentar un pressupost coherent i ambiciós, enriquidor per Llubí, i establir un 
clima de diàleg, basat en el respecte i la confiança, que permeti avançar en un projecte 
comú per millorar Llubí i el benestar dels seus habitants. 
 
Reclamam al batle de Llubí que mentre no sigui capaç d’arribar  a un acord amb algun 
grup de l’oposició o capgirar el clima de desconfiança que ell mateix ha generat, com a 
mínim prengui les mesures oportunes i les negociacions puntuals per evitar que la 
pròrroga dels pressuposts afecti negativament els serveis municipals, el funcionament de 
l’Ajuntament o les necessitats de les entitats i associacions del nostre poble.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar  que es duen  de nou els pressupost a plenari 
perquè està convençut que aquest pressuposts són els millors per Llubí.   També 
manifestà que no entén que per falta de confiança amb ell  no s’aprovin aquests 
pressuposts que són objectivament bons  per a les associacions i entitats, així com a 
nivell d’inversions, i que els grups de l’oposició han de mirar més pel poble que pels   
interessos electorals. També donà les gràcies al grup municipal CxI per que es va 
abstenir als pressuposts dels anteriors exercicis. 
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Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, del grup munic ipal PSM-EN,   es va manifestar 
que el que diu el batlle és fals, ja que el seu grup es va abstenir a l’aprovació dels darrers 
pressuposts municipals,  una vegada es varen acceptar les esmenes que ells varen 
presentar, que la falta de confiança que tenen amb ell, és molt important i fonamental, ja 
que per exemple, va decidir unilateralment  les inversions a realitzar sense consultar al 
plenari i incomplint un acord de plenari de consultar les inversions a realitzar.    També 
manifestà que la campanya victimista que està fent el Partit Popular a Llubí, no ajuda a 
crear un clima de confiança. 
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE ,   es va manifestar 
que s’afirmava amb el que ja va manifestar a la sessió anterior i es va mostrar en contra 
d’aquest fals victimisme que duu el grup municipal PP. 
 
Per part del Sr.  Joan Ramis Ramis, del grup munici pal CxI ,  es va manifestar el 
següent: 
“És una llàstima que l’equip de govern del Partit Popular faci una política d’enfrontament, 
posant les entitats culturals i esportives enmig d’una situació política com si fossin un 
escut humà entre l’oposició i equip de govern.   Durant els pressuposts anteriors no es 
varen preocupar de reunir les entitats ni de consultar quines eren les seves necessitats o 
mancances i ara per culpa de l’oposició no poden dotar a les entitats de les promeses 
fetes en temps d’eleccions... Això es diu interessos electoralistes. 
És una llàstima que el batle no sigui capaç d’aconseguir crear un clima de diàleg durant 
tota la legislatura intentant cercar la complicitat de l’oposició i quan, per una vegada que 
arribem a un acord per du  endavant els pressuposts de 2014 per part de tots els partits, 
el batle sense dir res a ningú, ni informar a l’oposició, incompleix un acord de plenari  
destinant 200.000 euros del POS que venen del Consell per asfaltar els carrers Arraval, 
Creu, Doctor Fleming, Sant Feliu i Avinguda Son Marget, sense consensuar amb 
l’oposició. 
Això dóna desconfiança cap al  batle i l’equip de govern, 200.000 euros crec que són 
200.000 motius per votar en contra dels pressuposts. 
Reclamem al batle de Llubí, que mentre no sigui capaç d’arribar a un acord amb algun 
grup de l’oposició, sigui capaç d’arribar a negociacions puntuals per evitar que afecti 
negativament al funcionament de l’Ajuntament o les necessitats de les entitats culturals i 
esportives.”      
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Alomar , es va manifestar que els grups municipals de 
l’oposició no han presentat cap proposta alternativa als pressuposts municipals. 
       
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (5 vots a favor: PP,  i 6 vots en contra: 4 PSM-
EN, 1 PSOE, 1 CxI), acorden rebutjat la proposta de la Batllia abans descrita i l’acord 
contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PLECS DE PRESCRIPCIONS TÈCNI QUES I CLÀUSULES 
ADMINISTRATIVES ESPECIALS PEL CONTRACTE ADMINISTRAT IU ESPECIAL 
PER A LA GESTIÓ DEL BAR - RESTAURANT DEL POLIESPORT IU MUNICIPAL 
“SES COMES”.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  5 de març de 2015, que deia: 
 
“ Atesa la tramitació de l’expedientnúmero1/2015 instruït per a la licitació del contracte 
administratiu especial per a la gestió del bar – restaurant  del Poliesportiu municipal 
“Ses Comes”. 

Vist l’informe emès pel Secretari-Interventor. 
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Vist el contingut dels Plecs de Prescripcions Tècniques i de Clàusules Administratives 
Particulars que han de regir la contractació. 

D’acord amb això, i segons les disposicions legals vigents, PROPOSO a l’Ajuntament 
ple l’adopció ACORD:  

 

PRIMER.- Aprovar l’expedient per a la licitació del contracte administratiu especial per 
a la gestió del bar – restaurant  del Poliesportiu municipal “Ses Comes”. 

_ 
SEGON.- Aprovar els Plecs de Prescripcions Tècniques i Clàusules Administratives 
Particulars que han de regir l’esmentada licitació 
_ 
TERCER.- Convocar la licitació del contracte administratiu especial per a la gestió del 
bar – restaurant del Poliesportiu Ses Comes, mitjançant procediment obert, tramitació 
ordinària, amb diversos criteris d’adjudicació, mitjançant la publicació d’anuncis als 
mitjans pertinents. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, del grup munic ipal PSM-EN , es va manifestar 
que a la clàusula Cinquena, sobre la durada del contracte, s’ha de modificar, ja que el 
seu grup troben que és una durada excessiva, i que s’ha de limitar donant la 
possibilitat a l’adjudicatari  de prorrogar el contracte, sempre que compleixi amb les 
seves obligacions. 
 Se presenta esmena  de modificació de la clàusula Cinquena, acceptada per l’equip 
de govern, quedant redactada de la següent manera: 
 
“El termini de durada del present contracte serà de 5 anys, a comptar des del dia 
següent a la formalització del contracte. El termini esmentat podrà ser objecte de 
pròrroga expressa, anualment, per mutu acord, sota les seves mateixes clàusules i 
sempre que compleixi amb les obligacions establertes al TRLCSP, fins a un màxim de 
deu anys.”  
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat acorden aprovar la proposta de la Batllia 
abans descrita, amb l’esmena proposada.  
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ DECLARACIÓ PEL DIA INTERNACI ONAL DE LA DONA.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de març de 2015, que deia: 
 
“Com cada any, el dia 8 de març, Dia Internacional de la Dona, es commemora la lluita 
per aconseguir la igualtat de les dones, per eliminar la discriminació que pateixen i per 
fomentar la seva participació en el procés de desenvolupament social. 
 
Per tot això, i per tal de deixar ben palesa la renovació d’aquest compromís en defensa 
dels drets de les dones, PROPOSO  al Plenari la declaració institucional següent: 
 
“Declaració institucional del 8 de març,  Dia Inter nacional de la Dona 
 
El 2015, el dia Internacional de la Dona, que es commemora el 8 de març a tot el món,  
posarà en relleu la Declaració i Plataforma d’Acció de Beijing, un full de ruta històric, 
subscrit per 189 governs fa vint anys, que va establir l’agenda per a la materialització 
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dels drets de les  dones.  Si bé els assoliments han estat molts des de llavors, les 
bretxes que encara persisteixen són nombroses i profundes. 
 
Aquest és el moment de defensar les conquestes de les dones, reconèixer 
desafiaments i posar més atenció  als drets de les dones i a la igualtat de gènere, per 
motivar totes les persones a fer la part que els correspongui.  La Plataforma d’Acció de 
Beijing s’enfoca en dotze esferes d’especial preocupació, i imagina un món en el qual 
totes les dones i les nines puguin exercir les seves opcions, com ara participar en la 
política, educar-se, obtenir un ingrés, i viure en societats lliures de violència i 
discriminació. 
 
La Plataforma d’Acció de Beijing assenyala les esferes, els àmbits crítics, que els 
governs, les Nacions Unides i els grups de la societat civil han d’assumir per fer dels 
drets humans de les minories una realitat: la dona i la pobresa, l’accés desigual a 
l’educació, la falta d’accés i l’accés desigual als sistemes de salut, la violència  contra 
la dona, els diversos aspectes de la vulnerabilitat de la dona en els conflictes armats, 
la desigualtat en les estructures econòmiques, la desigualtat en el poder i la presa de 
decisions, la manca de mecanismes institucionals diversos per millorar l’avenç de la 
dona, la falta de respecte i la protecció inadequada quant als drets humans, la 
subrepresentació de la dona en els mitjans de comunicació, la desigualtat en la gestió 
dels recursos naturals i en la protecció del medi ambient i, finalment, la discriminació  i 
la violació de les nines. 
 
El Dia Internacional de la Dona va sorgir de l’activitat dels moviments obrers a finals 
del segle XX a l’Amèrica del Nord i Europa.  Des de llavors, el Dia Internacional de la 
Dona ha adquirit una dimensió global per a les dones dels països desenvolupats i en 
desenvolupament.  El creixent moviment internacional de les dones ha ajudat que la 
commemoració ofereixi l’oportunitat d’incrementar el suport dels drets i la participació 
de les dones en les esferes política i econòmica. 
 
El Dia Internacional de la Dona ha passat a ser un moment de reflexió sobre els 
progressos assolits, una crida al canvi, i una celebració dels actes de valor i 
determinació de les dones corrents que han tingut un paper extraordinari en la història 
dels seus països i les seves comunitats. 
 
El lema d’enguany, “Igualtat per a les dones: progrés per a tothom” , subratlla  que 
la igualtat de gènere, l’apoderament de les dones, el respecte total dels drets humans 
de les dones i l’eradicació de la pobresa són essencials per al desenvolupament 
econòmic i social.  També destaca el paper clau de les dones com a agents del 
desenvolupament. 
 
“Els països en els quals hi ha més igualtat de gène re experimenten més 
creixement econòmic.  Les empreses  que compten amb  més líders dones 
aconsegueixen més bons rendiments.  Els acords de p au que inclouen les dones 
són mes duradors.  Els parlaments en el quals hi ha  més dones aproven lleis 
sobre qüestions socials clau com la salut, l’educac ió, la lluita contra la 
discriminació i la manutenció dels infants.  Les pr oves no deixen lloc a dubtes: 
la igualtat de la dona suposa progressos per a tots ”  (Ban Ki-moon, secretari 
general de l’ONU) “  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
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Per part de la regidors, Sra. Magdalena Perelló Fro ntera, del grup municipal  
PSM-EN,   es va manifestar que el dia de la dona és cada dia, i no un pic anual, així  
aquest govern no ha tingut en compte a la dona en la Llei de l’Abortament, als premis 
Ramon Llull, al Pla d’Igualtat de la Dona o en no triar cap dona pels contractes de 
col·laboració social del SOIB.  
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que subscr iu  les paraules de la Sra. 
Magdalena Perelló respecte a que el dia de la dona és cada dia, però que a nivell 
municipal recordà que a la relació de persones que  va remetre el SOIB, tots eren homes. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN  I APROVACIÓ MOCIÓ PP SOBRE SUSPENSIÓ LL EI DE SUPORT A 
L’EMPRENEDOR.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PP,  que deia: 
 
“L’entrada en vigor de la Llei de Suport a l’Emprenedor promoguda pel Govern de 
l’Estat estableix una sèrie d’obligacions noves pels clubs esportius, entre els que es 
troben els e les Illes Balears, com donar d’alta en el règim a la seguretat social als 
seus monitors i col·laboradors. 
 
Davant aquestes exigències s’ha de tenir en compte que la majoria del personal dels 
clubs de les illes realitzen labors de forma voluntària a canvi d’una dotació econòmica 
més be simbòlica, o d’ajudes per desplaçaments. 
 
No es posa en dubte el compliment necessari de la llei, però els clubs i federacions 
esportives de caràcter regional realitzen una funció social a la nostra Comunitat 
Autònoma, pel que es considera inapropiat tractar-los com si duguessin a terme una 
activitat econòmica. 
 
Aquests clubs aglutinen a més del 95% de les persones que practiquen esport a les 
Illes, essent molts d’ells modestos, per això, la implantació de la norma s’hauria de fer 
de forma que els clubs no hagin de témer per la seva viabilitat econòmica.  
 
El Govern de les Illes Balears, des del començament de la legislatura, ha demostrat el 
seu compromís amb l’esport i amb els esportistes de les Illes i s’està tramitant el 
projecte de Llei de Mecenatge Esportiu per posar en marxa un conjunt integrat de 
mesures perquè els esportistes i clubs tenguin a més de les ajudes públiques, altres 
ajudes que provinguin del sector privat. 
 
És per tat això que es proposa l’adopció del següent: 

 
ACORD 

 
1.- Instar al  Govern de l’Estat a que suspengui l’aplicació de la Llei de Suport a 
l’emprenedor als clubs esportius de les Illes Balears fins que es trobi una solució justa 
que no perjudiqui als esmentats clubs. 
 
2.- Instar al Govern de l’Estat a valorar altres possibilitats en l’aplicació de la Llei de 
Suport a l’emprenedor, ja sigui mitjançant un règim especial o mitjançant una llei de 
mecenatge a nivell nacional, que complementi la que actualment s’està tramitant a les 
Illes Balears.” 
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Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, del grup munic ipal PSM-EN, es va manifestar que 
li sorprenia que l’equip de govern presenti aquesta moció contra una llei aprovada pel seu 
propi partit. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la moció 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PP A FAVOR DEL TURISME .- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PP, que deia: 
 
“Joan Ramis Perelló, portaveu del grup municipal del Partit Popular a l’Ajuntament de 
Llubí, en nom i representació del Grup Popular, presenta per a la seva consideració a 
la propera sessió plenària la següent  MOCIÓ 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El Govern de les Illes Balears, des del començament de la legislatura, ha treballat 
fermament per aconseguir que Balears recuperi el seu lideratge en el turisme, mundial, 
sent un referent en qualitat i competitivitat. 
 
Tot i que la nostra destinació, era una destinació àmpliament consolidada, es trobava 
en una situació de pèrdua de competitivitat que feia necessària l’adopció de mesures 
estructurals. 
 
Per això el Govern ha adoptat una sèrie de mesures normatives, com l’aprovació de la 
Llei 8/2012, del Turisme de les Illes Balears; el Decret Llei 1/2013 de mesures urgents 
de caràcter turístic i de zones turístiques madures; el Pla integral de Turisme 2015-
2025 o el Decret Llei 3/2014 de mesures urgents per potenciar la qualitat, la 
competitivitat i la desestacionalització turística. 
 
Aquests canvis normatius estructurals han permès que a les nostres illes s’hagin 
invertit més de  500 milions d’euros en la reforma de més de 300 establiments 
d’allotjament turístic i que més de 200 establiments hagin incrementat la seva 
categoria.  A  més, la Federació Hotelera de Mallorca ha anunciat noves inversions per 
valor de 500 milions d’euros més. 
 
S’ha fet molta feina i la feina ja dóna resultats, és per això que es fa necessari 
continuar amb la consolidació del model turístic definit, basat en la qualitat i la 
competitivitat i per aconseguir-ho és necessari seguir amb la línea de feina ja iniciada i 
que el sector privat continuï invertint en la millora dels establiments públics. 
 
No hi ha dubte que el turisme és la nostra principal indústria i font d’ingressos i no 
podem permetre atacs a l’activitat de que la que vivim tots, directe e indirectament. 
 
És per tat això que es proposa l’adopció del següent: 

 
ACORD 

1.- Instar al Govern de les Illes a seguir fent feina en la mateixa línea per reposicionar 
la nostra comunitat a nivell turístic, incrementar la qualitat de la destinació i la 
competitivitat davant altres destinacions. 
 
2.- Instar al sector privat a que segueixi apostant per les Illes Balears com a destinació 
turística i continuï amb les importants inversions fetes fins ara. 
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3.- Reprovar les declaracions del secretari General de la formació “Podemos a les Illes 
Balears”, ja que atempten contra la nostra principal indústria, la turística.”  
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, del grup munic ipal PSM-EN, es va manifestar que 
aquesta moció que presenta no és pròpia d’un equip de govern, sinó una moció 
electoralista que inclòs va en contra d’un partit polític que no té representació a les 
institucions. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municip al CxI,  es va manifestar que 
aquesta moció no és una moció a favor del turisme, sinó a favor de la federació hotelera 
de Mallorca.  També manifestà que no estava a favor del Pla Turístic del Govern Balear i 
manifestà que reprovar al partit polític Podem és un doi .  
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 PSOE, i 5 vots en 
contra: 4 PSM-EN, 1 CxI), acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PER A L’AJORNAM ENT DE 
L’APLICACIÓ DE LA LOMCE A LES ILLES BALEARS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 27 de febrer de 2015, 
que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent   MOCIÓ 
 
Per a l’ajornament de l’aplicació de la LOMCE a les  Illes Balears 
 
El passat mes de gener el Ministeri d’Educació publicà, amb molt de retard, el 
currículum bàsic de la LOMCE per a l’ESO i el batxillerat, que s’haurà d’aplicar per al 
proper curs escolar 2015-2016 a 1r i 3r d’ESO i a 1r de batxillerat.  El currículum 
aprovat i el seu retard ha afectat el preceptiu desplegament normatiu que han de fer 
les comunitats autònomes. 
 
Dia 12 de febrer de 2015 la consellera d’Educació, Cultura i Universitats del Govern de 
les Illes Balears emet resolució per la qual es posa a informació pública els projectes 
de decrets que estableixen els currículums de l’educació secundària i batxillerat a les 
Illes Balears i el seu desplegament. És tanta la improvisació i les presses en un tema 
tan important que únicament es va donar el termini de 7 dies per presentar 
al·legacions. 
 
La improvisació i les presses en què s’han elaborat els currículums i la irresponsable 
planificació per a la seva aplicació determinaran molts de problemes educatius i 
d’organització a proper curs escolar (programacions, distribució del professorat, canvis 
d’assignatures, horaris i itineraris, segregació d’alumnes segons capacitats, etc.)  i 
d’altra banda crearà trastorns i despeses innecessàries a les famílies (canvis de llibres 
de text, canvi de fons de llibres, els problemes de les revàlides, selecció de matèries 
massa anticipada, etc.  Moltes d’aquestes conseqüències han estat advertides pel 
sector educatiu: professorat, sindicats docents, associacions de directors, associacions 
de mares i pares, Assemblea de docents i especialistes universitaris. 
 
A les deficiències, debilitats i absoluta manca de consens de la LOMCE caldrà afegir 
una implantació improvisada, sense els recursos econòmics suficientes i que es 
preveu caòtica als centres escolars.  Aquest és el cas dels centres escolars de 
referència de Llubí que acullen els alumnes de secundària, batxillerat i formació 
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professional, i també és el cas dels perjudicis econòmics i d’organització que 
s’ocasionarà innecessariament a les famílies de Llubí. 
 
Per tot això, el PSM-Entesa nacionalista (MÉS PER LLUBÍ) sotmet a consideració del 
Ple els següents   

Acords 
 

1r. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a sol·licitar l’ajornament 
de l’aplicació de la LOMCE al Ministeri d’Educació, Cultura i Esports, així com han fet 
altres comunitats. 
 
2n. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a retirar els decrets 
d’elaboració dels currículums i el seu desplegament, i iniciar un procés consensuat que 
impliqui tota la comunitat educativa.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI, i 5 
abstencions: PP), acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN DE SUPORT A L’E SPORT BASE, A LA 
VOLUNTARIETAT D’ENTITATS I CLUBS, I PER LA SUSPENSI Ó IMMEDIATA DE LA 
REGULACIÓ DE LA LLEI D’EMPRENEDORS DEL GOVERN DEL  PP.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 27 de febrer de 2015, 
que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  
 
MOCIÓ de suport a l’esport base, a la voluntarietat  d’entitats i clubs, i per la 
suspensió immediata de la regulació de la Llei d’em prenedors del Govern del PP 
 
El 30 de juliol de l’any passat el Consell Superior de l’Esport va emetre el resultat de 
l’estudi que dóna compliment al mandat de la disposició addicional setzena de la Llei 
14/2013 de suport als emprenedors i la seva internacionalització, en relació a la 
naturalesa jurídica i l’enquadrament en el camp d’aplicació de la Seguretat Social de 
l’activitat desenvolupada pels clubs i les entitats esportives sense ànim de lucre. 
 
De l’esmentat estudi destaca la consideració del caràcter laboral de les relacions entre 
els clubs i les entitats esportives i les persones que presten serveis retribuïts i, per tant, 
la naturalesa dels imports percebuts,   independentment de la quantia.  La proposta 
que realitza l’estudi és la regularització de les parts mitjançant el contracte a temps 
parcial.  Només de manera excepcional es contempla la concurrència de relacions de 
voluntarietat i, per tant, la no consideració de salari de les quantitats percebudes.  La 
realitat, en canvi, és que el sistema esportiu balear se sustenta en gran part en l’esport 
bases, joves escolars que realitzen activitats esportives en horari no lectiu.  El paper 
dels entrenadors, delegats i monitors dels equips no professionals és transcendental pr 
a la supervivència de l’esport no professional, en la mesura que la seva dedicació és 
en gran part altruista i desinteressada. 
 
Al nostre municipi, Llubí, les diferents associacions, entitats i clubs sempre han permès 
apropar l’esport, l’oci i l’activitat física a moltíssima gent del nostre poble i tot gràcies a 
la col·laboració desinteressada de molts voluntaris i voluntàries, que de manera 
altruista i amb gran dosis d’il·lusió i passió per l’esport han contribuït a la seva 
expansió.  Els recursos d’aquests clubs i entitats solen ser bastant modestos i les 
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retribucions del personal que col·labora es redueixen, en la majoria de vegades, a una 
aportació per a cobrir les despeses necessàries per realitzar l’activitat. 
 
La legislació actual entén el voluntariat com una relació simplement laboral, amb tot el 
que això implica d’alt cost administratiu, econòmic i burocràtic.  En aquest sentit creiem 
que s’hauria de treballar per adaptar i millorar la regulació d’aquest col·lectiu a partir 
dels nous models europeus, que reconeixen l’important paper del voluntariat i 
l’incentiven amb beneficis fiscals i de simplificació administrativa. 
 
L’aplicació imminent de les mesures de regularització implantades pel Govern de 
l’Estat generen greus perjudicis a la xarxa de clubs esportius, i fins i tot posen en perill 
la seva supervivència en molts casos.  Entre d’altres perjudicis comportarà incrementar 
les despeses derivades de la pràctica esportiva de base gairebé en un 50%;  eliminar 
de cop la important funció social d’interès general que exerceixen els clubs de base –el 
que inevitablement conduirà a la desaparició de molts d’ells- o, en el millors dels 
casos, els abocarà a l’empobriment.  L’efecte immediat de tot això serà l’augment de la 
desigualtat d’oportunitats en matèria esportiva, que limitarà i vetarà una part important 
de la població a no poder exercir el seu dret a l’esport en condicions d’igualtat per 
motius de renda. 
 
El definitiva, les conseqüències que es deriven del mandat de la disposició addicional 
setzena de la “Llei 14/2013 de suport als emprenedors i la seva internacionalització”, 
són molt negatives per al nostre sistema esportiu i, concretament, per a l’esport base.  
Una regulació d’aquest tipus afectarà negativament l’activitat d’entitats i associacions 
de Llubí que tradicionalment han treballat per mantenir actiu l’esport, l’oci i l’activitat 
física al nostre municipi. 
 
Per tot això, el PSM-Entesa Nacionalista (MÉS PER LLUBÍ) presenta al Ple els 
següents   

ACORDS 
 
1r. L’Ajuntament de Llubí reconeix i valora molt positivament la tasca desinteressada i 
altruista de les entitats, associacions i clubs esportius i socioeducatius que 
tradicionalment  han impulsat les activitats esportives, l’oci i l’activitat física a Llubí. 
 
2n. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat a suspendre les mesures 
derivades de la disposició addicional setzena de la Llei 14/2013 de suport als 
emprenedors i la seva internacionalització, en especial la que es refereix a la 
regularització via contracte parcial dels entrenadors i monitors dels equips no 
professionals. 
 
3r.  L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat a aturar de forma immediata les 
inspeccions a l’esport base per al compliment d’aquestes disposicions, de les que es 
podrien derivar sancions socialment injustes i econòmicament inassumibles. 
 
4t. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat a estudiar i proposar diverses 
alternatives per a regular convenientment, d’acord amb la realitat i les peculiaritats de 
cada modalitat esportiva, les activitats remunerades que es realitzen en el si dels clubs 
i entitats esportives. 
 
5è. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat a impulsar un Pla de Suport 
Econòmic, Tècnic i formatiu a l’Esport Base on hi hagi implicat tant el Consell Superior 
d’Esports i les comunitats autònomes, com les federacions esportives nacionals i 
autonòmiques i el teixit associatiu del sector. 
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6è. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a tenir un paper molt més 
actiu i reivindicatiu en defensa de l’esport base i el suport a la feina desinteressada de 
les associacions, entitats i clubs esportius en aquest àmbit.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat dels assistents, acorden aprovar la 
proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
9.- PROPOSTES D’URGÈNCIA .-  
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat dels assistents, que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va  tractar el següent assumpte:  
 
1.-  MOCIÓ D’URGÈNCIA PER EXIGIR A BATLIA L’ADOPCIÓ  DE LES MESURES 
NECESSÀRIES PER GARANTIR EL FUNCIONAMENT DE L’AJUNT AMENT I LES 
NECESSITATS DE LES ENTITATS I ASSOCIACIONS.-      
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 16 de març 2015,  
que deia: 
 
“A la sessió de dia 19 de gener de 2015 el batle de Llubí va dur a Ple, tard i en contra 
del dictamen del Ple de l’Ajuntament, l’examen i aprovació del pressupost municipal 
2015.  El Ple de l’Ajuntament de Llubí, per majoria, va votar en contra d’aquest 
pressupost, per diversos motius i molt especialment perla manca de confiança que el 
mateix equip de govern ha generat a causa de l’incompliment d’acords de pressuposts 
anteriors i acords de ple. 
 
Durant aquest temps el batle de Llubí es limita a tornar a presentar cada vegada el 
mateix pressupost sense cap modificació ni una i sense cap iniciativa per afavorir un 
clima de diàleg i consens entre els grups municipals.  Ben al contrari, el grup municipal 
del PP ha iniciat una lamentable campanya per desacreditar tots els altres grups 
municipal que formen part d’aquest Ajuntament. 
 
Segons consta en acta, al Ple de mes de febrer, el grup municipal del PSM-Entesa 
Nacionalista va reclamar al batle de Llubí “que mentre no sigui capaç d’arribar a un 
acord amb algun grup de l’oposició o capgirar el clima de desconfiança que ell mateix 
ha generat, com a  mínim que prengui les mesures oportunes i les negociacions 
puntuals per evitar que la prorroga dels pressuposts afecti negativament els serveis 
municipals, el funcionament de l’Ajuntament o les necessitats de les entitats i 
associacions del nostre poble” 
 
Atès que Batlia segueix sense presentar solucions en aquest sentit, es presenten a Ple 
de l’Ajuntament els següents  

Acords 
 
1r. El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el batle de Llubí a respectar els acords 
democràtics que es prenen a les sessions plenàries i a capgirar el clima de 
desconfiança que s’ha generat a l’Ajuntament a causa dels incompliments reiterats per 
part de l’equip de govern dels acords de Ple. 
 
2n. Mentre l’equip de govern no sigui capaç d’arribar a un consens per tal d’aprovar el 
pressupost 2015, el Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el batle de Llubí a presentar a 
Ple les mesures necessàries i els acords puntuals per tal d’evitar que la pròrroga del 
pressupost pugui perjudicar els serveis municipals o les necessitats de les entitats i 
associacions del nostre poble. 
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3r. El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el batle de Llubí a desvincular-se de les 
campanyes partidistes i demagògiques que el PP ha iniciat en matèria de pressupost 
en contra dels diversos grups municipals que formen l’Ajuntament de Llubí.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar  que ell entén  que no hi ha cap campanya en 
contra dels grups de l’oposició, que no ha desacreditat a cap grup polític i que una 
cosa és el Partit Popular de Llubí i l’altra l’equip de govern.   Amb el pressupost 
prorrogat no es podran incorporar les noves  previsions i inversions que s’havien 
pressupostat a l’esborrany del pressupost de 2015. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal  PSM-EN,  es va manifestar que 
si que hi ha una campanya que intenta tergiversar la realitat, ja que per exemple, una 
cosa és no donar suport al pressupost municipal, i l’altra és dir que ells estan en contra 
d’atorgar  subvencions per a llibres de text. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI, i 5 
vots en contra: PP), acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
10.-  PRECS I PREGUNTES.-  
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es va formular el següent prec: 
-Quan se posi cartells de prohibit aparcar, que per part de la Policia es faci complir, ja 
que l’han arribat queixes de què a vegades no es compleix. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es 
varen formular el següent prec: 
-A la festa del Quintos ha sabut que hi va haver bregues, que es programi millor el 
servei de Policia durant la celebració  dels dies assenyalats de festa. 
El Sr. Toni Vallespir informà que hi havia dos policies de guàrdia i que els incidents 
varen ocórrer després de finalitzar la seva guàrdia. 
 
Per part de la regidora Sra. Beatriu Caterina Rodrí guez Fiol, del grup municipal 
PSM-EN, es va formular la següent pregunta: 
-Al costat del supermercat Discount, al carrer Ramon Llull, hi ha cotxe abandonat, es 
pot fer qualque actuació?   Li contestà el Sr. Toni Vallespir, que aquest cotxe ho 
canvien d’aparcament cada cert temps,  abans dels quinze dies, i té totes les 
assegurances en regla.  
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular la següent pregunta: 
- Està espenyada la màquina de fer net?    Contestà el Sr. Toni Vallespir dient que no, i 
que es va deixar aparcada a les instal·lacions del Poliesportiu per què no estigués al 
local on es va celebrar la festa dels quintos. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular la següent pregunta: 
-Se sap res de l’1 % cultural?   Li contestà el Sr. Batlle dient que no, que encara s’està 
pendent de què es faci la inversió, i mostrà el seu descontent per la no actuació del 
Consell de Mallorca. 
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DILIGÈNCIA.- Per a fer constar que el regidor Sr. Tomàs Ramis Barceló, es va 
incorporar a la sessió, a les 20,15 hores,  a partir de la votació  del punt dos de l’ordre del 
dia.   
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


